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Møte i biblioteksystemleverandørgruppa 2. mai 2024 

Nettmøte, arrangør: Bokbasen 

 

Deltagere:  
Axiell 

Eirik Hagen Eirik.bohn.hagen@axiell.com 

Magdalena Olofsson Magdalena.olofsson@axiell.com 

Ingunn Evensen Ingunn.evensen@axiell.com 

Pernille Grydeland Paugard Pernille.grydeland.paugard@axiell.com 
 

Bibliotek24 

Trygve Kikut trygve.kikut@vtfk.no 

Leon Bang-Hetlevik leon.bang-hetlevik@agderfk.no 

 

Bibliotekservice 

Thomas P. Johnsen thomas@bibliotekservice.no 

 

Bibliotek-Systemer 

Roger Niva roger@bibsyst.no 

Sveinung Monsen sveinung@bibsyst.no 

Tore Morkemo tore@bibsyst.no 

 

Biblioteksentralen 

Elise Conradi elise.conradi@biblioteksentralen.no 

Dan Michael Heggø Dan.Michael.Heggo@bibsent.no 

Kimia Dadar Abtahi kimia.abtahi@bibsent.no 

 

Bokbasen 

Fride Fosseng  fride@bokbasen.no 

Maiken Songe Thorsen (Referent) maiken@bokbasen.no 

Libriotech 

Magnus Enger <magnus@libriotech.no> 

Nasjonalbiblioteket 

Inger Stenersen, inger.stenersen@nb.no 
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Hilde Høgås hilde.hogas@nb.no 

Oddrun Ohren oddrun.ohren@nb.no 

Helén Sakrihei helen.sakrihei@nb.no 

 

Reindex 

Deltok ikke 

Sikt 

Ann-Louise Skjager ann-louise.skjager@sikt.no 

Erling Fossan erling.fossan@sikt.no 

Arnvid Hellebust arnvid.hellebust@sikt.no 

 

Systematic 

Kirstine Marie Riis-Westergaard kirstine.marie.riis-westergaard@systematic.com 

Anne Riise anne.riise@systematic.com 

 

Tind 

Kenneth Hole, kenneth@tind.io 

 

Agenda: 
1. Referat fra forrige møte: https://biblev.no/Referat-2023-11-02.pdf 

Referatet blei godkjent. 

 

2. Valg av referent: Maiken Songe Thorsen, Bokbasen. 

 

3. Statusrunde 

a. Axiell  

Implementert bibliotekskort for Quria og forbedret statistikkuttak for bibliotekene.  

 

b. Bibliotek24  

Ansatt en person før første gang! 

Forberedt 2025-tilbud til biblioteka. 

Ei arbeidsgruppe har sett på hvordan Bibliotek24 bør plasseres organisatorisk, og 

konklusjonen blei at KS Digitale Fellestjenester AS er det som passer best. Det pågår 

nå en prosess i KS og fylkeskommunene for et endelig vedtak på denne anbefalinga. 

 

c. Bibliotekservice  

Har jobbet med bibliotekkortet siden sist, og implementasjonen av dette er ferdig.  
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d. Bibliotek-Systemer 

Har jobbet med Bibliotekkortet og låneregister. Videreutvikling og support.  

 

e. Biblioteksentralen 

Har to utviklingsteam hvor det ene jobber med en formidlingsløsning, og det andre 

jobber med en metadatabrønn med fokus på å ha riktig backend løsning for 

formidlingsløsningen. Jobbet med Public library specification, spesifisere APIer som 

gjelder lånere, beholdning og status.  

 

f. Bokbasen 

Skriver om og bytter alle systemer. Fortsetter å levere metadata til bibliotek som før. 

Jobber sammen med Biblioteksentralen om verk og verkssregister. I ferd med å inngå 

avtale med Nasjonalbiblioteket om leveranse av metadata for norsk forlagslitteratur. 

 

g. Libriotech 

Har ikke gjort tilpasninger i forbindelse med implementasjon av bibliotekkortet, men 

har det på planen.  

 

h. Nasjonalbiblioteket 

Har jobbet med to større leveranser. Den ene er metadataleveransen, hvor de er i 

ferd med å inngå fast avtale med Bokbasen. Den andre er for metadatabrønn, som er 

en anbudskonkurranse som avgjøres etter sommeren.  

Har igangsatt prosjekt om felles tilgang for det digitale biblioteket. Det er et oppdrag 

knyttet til siste del av biblioteksstrategien. Prosjektet skal finne ut hva bibliotekene 

trenger fra en felles formidlingstjeneste. Dette skal ut på anbud. Det er en intern 

arbeidsgruppe i NB som følger opp dette.  

Ny autentiseringsløsning er nesten klar for å tas i bruk.  

All informasjon til systemleverandørene skal flyttes over til bibliotekutvikling.no og 

organiseres bedre. 

 

 

i. Sikt 

Siden kontrakten for Alma/Oria går ut i 2025, arbeides det med nytt anbud, der også 

faggrupper for BIBSYS-konsortiet involveres. 

Sikt er i migreringsfase for NVA (Nasjonalt vitenarkiv), som avløser Cristin og 

institusjonelle arkiv, som Brage. Planen er å være ferdig med migreringen i 

september 2024. 

Vi har meldt og fått rettet flere avvik i Alma mht NNCIPP. Se mer om NNCIPP på eget 

punkt i saklisten. 

Vasking av data i BIBSYS-basen er en kontinuerlig prosess, f.eks. råtne lenker til 

elektronisk versjon i 856. 55.000 lenker på NORART-poster ble fikset i vinter. 

Arbeidet med tilpasninger for bibliotekstatistikken, til bruk i konsortiet. 

Sikt jobber med NB for å erstatte BIBSYS-Feide for pålogging til Oria med 

biblioteknummer. Vi er testfase med det nå. 

 

 

j. Systematic 

Integrerer med nasjonalt låneregister i tett samarbeid med brukerne. Jobber blant 
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annet med depotlån nå.  

 

k. Tind  

Nasjonalt låneregister er ikke aktuelt for dem enda. Jobber med å sette opp fjernlån. 

Har mest kunder i USA, så mest tid går med til å utvikle tjenester for dem.  

 

4. Oppdatering av NNCI / Helén Sakrihei, NB 

Status NNCIPP v 1.1 / Sikt 

Alma NCIP har hatt flere avvik fra skjema, som har gjort at meldinger fra Alma ikke har 

validert. De fleste feil er nå rettet, og det er færre supportsaker rundt fjernlån. 

Det er fortsatt noen problemer mot Cicero, med ItemShipped og RenewItem. Vi jobber med 

sakene. 

Vi vet at følgende feil fortsatt er i Alma: 

ItemShipped element MonetaryValue skal ihht skjema være Integer (merkelig nok). Alma 

sender 0.00 når dette ikke er angitt, noe som gjør at meldinger for ItemShipped ikke 

validerer. 

Alma har manglet støtte for bestilling på barcode for tidsskrifthefte. Bestilling ut til f eks NB 

Depot har manglet barcode, som har gjort at bestillinger dit er blitt avvist. Løsning kommer i 

juli. Barcode på hefte kan være eneste mulighet for å bestille fra tidsskrift. 

Alma er ikke involvert i bestilling til DFB (Det flerspråklige bibliotek) på NB. Men vi har fått 

med oss at dette krever litt tilpasning ift det som er standard NNCIPP v 1.1.  

(Her kommer NB med oppgradering av dokumentasjonen på nettsiden for bibliotekutvikling: 

https://bibliotekutvikling.no/kunnskapsorganisering/norsk-ncip-profil/) 

 

Systematic jobber med dette. NB sender dokumentasjon til Bibliotek-Systemer og Systematic 

for å få bekreftet at det de har nå er tilstrekkelig. NB sørger for at det blir publisert.  

 

5. Nasjonalt låneregister og Bibliotekkortet / NB 

Inger Stenersen i NB er i kontakt med alle systemleverandørene om dette. Bibliotekene er i 

ferd med å underskrive avtaler, og de kan ikke undertegne en kontrakt som gjelder noe som 

ikke fungerer enda. Bibliotekene har som frist å skrive under innen 1. juni. Alle bør være klare 

innen det. Det nasjonale registeret danner grunnlag for andre tjenester som det jobbes med, 

og det betyr langt bedre tjenester for alle. Inger Stenersen er åpen for diskusjon hvis ting er 

vanskelig (streng, men rettferdig), og oppfordrer alle til å komme i mål. De som ikke klarer å 

komme i mål til 1. juni må ta kontakt med Inger for å snakke om det.  

 

6. Formen på møtene, NB 

a. Tidsbegrensning på møtene og/eller sende en skriftlig statusrapport i forkant av 

møtet?  

NB foreslår at de kan ta rollen som møteleder og referent for 

systemleverandørmøtene. De som er tilstede er positive til dette forslaget.  

 

b. Skal et av møtene pr år gå over til å være fysisk? 

Delte meninger om dette. Praktisk med digitale møter, men kan holde det åpent for 

at man kan ha et fysisk møte dersom det er nødvendig. 

 

7. Entitetsbasert katalogisering: anbefaling av datamodell, NB 

Det er naturlig at NB har den rollen hvor de anbefaler hvilken datamodell som skal brukes i 

https://bibliotekutvikling.no/kunnskapsorganisering/norsk-ncip-profil/
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Norge. Det står mellom LRM/RDA og Bibframe. Biblioteksentralen, Universitetsbiblioteket i 

Oslo og Sikt har hatt et prosjekt hvor de har sett på dette og gitt en anbefaling. NB har ikke 

tatt en formell beslutning, men lener mot LRM/RDA.  

Oddrun Ohren holdt en presentasjon av forskjellen på RDA/LRM og Bibframe på møtet. 

Svenska kungliga biblioteket har en tilpasset versjon av Bibframe.  

Biblioteksentralen har verkifisert basen sin, og har forholdt seg til RDA-modellen i dette 

arbeidet. Har samarbeidet med Bokbasen om felles praksis.  

Biblioteksentralen og Bokbasen baserer sin katalogisering på RDA.  

Bokbasen har bygd sitt nye katalogiseringssystem, Ebba, på LRM-modellen, og systemet 

støtter entitetsbasert katalogisering.  

Pågående testing av RDA/LRM i NB har foreløpig ikke avslørt mangler.  

 

https://bibliotekutvikling.no/prosjektbank/prosjekt/bibframe-og-lenkede-data/  

 

8. Bruk av BARE-data  / Sikt 

Utenom Alma blir BARE-data (navneautoriteter) i dag brukt av Bokbasen og 

Biblioteksentralen. Er det andre av systemleverandørene som ønsker å integrere med BARE? 

 

Bibliotek-Systemer har integrert mot det og bruker det i Bibliofil.  

Axiell har også støtte for dette i Quria. Aktører kobles automatisk til en BARE-Id.  

 

Det gjøres en regelmessig eksport av BARE-data til VIAF.  

 

NB har en avtale med Sikt om å videreutvikle det nasjonale autoritetsregisteret. Det trengs 

for eksempel en mulighet til å registrere en alternativ hovedform av navn.  

 

NB vil gjerne ha innspill fra de som allerede har integrert, både når det gjelder hva som 

fungerer og dersom man har ønsker om andre/flere funksjoner. 

 

9. Avtale hvem som tar over sekretariatet 

Nasjonalbiblioteket tar over fra august 2024, og blir fast sekretariat. 

 

Det var ingen innsigelser mot dette forslaget i møtet, men dersom noen har det i etterkant, 

ber vi om at dere sender inn tilbakemeldinger som går på dette, enten til dagens sekretariat 

(Bokbasen) eller direkte til Nasjonalbiblioteket. 

 

 

 

 

Neste møte avtalt til 07.11.2024 
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